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Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg
Christiansborg

Finansministeren

30. juni 2009

Svar på Miljø- og Planlægningsudvalgets spørgsmål nr. 569 af 4. 
juni 2009 (omtryk af 23. juni 209) (Alm. del - § 7) stillet efter ønske 
fra Steen Gade.

Spørgsmål:
Hvorfor vil regeringen ikke, ligesom dogmekommunerne (green cities), sætte et 
fast mål for mere økologi i offentlig indkøb?

Svar:
Regeringen støtter udbredelsen af økologi via en række støtteordninger under 
Ministeriet for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri, herunder omlægningsstøtte og 
afsætningsfremme. Regeringen har i forlængelse heraf netop indgået en Aftale om 
Grøn Vækst med Dansk Folkeparti, hvor bevillingerne til fremme af økologisk 
produktion er blevet forhøjet. 

I forhold til offentligt indkøb af økologiske produkter finder jeg, at det må være 
op til de enkelte offentlige institutioner selv at disponere over deres bevillinger 
under almindelig hensyntagen til god forvaltning af offentlige midler. Dette skal 
ikke besluttes fra centralt hold.

Det bemærkes i forlængelse heraf, at mange offentlige institutioner i dag på frivil-
lig basis vælger at prioritere indkøb af økologiske produkter frem for ikke-
økologiske produkter. 

Med venlig hilsen

Claus Hjort Frederiksen
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